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     P r o t o k ó ł   Nr XXXVI/2018 

z sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 13 listopada 2018r.  

w świetlicy OSP w Bliżynie. 

 

W obradach sesji uczestniczyli: 

1/ Marzena Okła-Drewnowicz – Poseł na Sejm RP 

2/ Anna Leżańska – Członek Zarządu Powiatu Skarżyskiego 

3/ Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

4/ Barbara Stachera – Sekretarz Gminy Bliżyn 

5/ Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

6/ Alina Wójcik - była Skarbnik Gminy Bliżyn 

7/ Zdzisław Kuźdub – Gminny Komendant Związku OSP  

8/ Sławomir Długosz – Radca Prawny UG 

9/ Anna Kowalik – obsługa Rady 

10/ Janina Kołek – Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorów 

11/ Wacław Pejas – Wiceprzewodniczący Gminnej Rady Seniorów 

12/ Grzegorz Jędrzejczyk – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bliżynie 

13/ Sylwester Koziński – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mroczkowie 

14/ Mirosław Owczarek – Dyrektor Szkoły Podstawowe w Odrowążku 

15/ Bożena Święs – była Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sorbinie 

16/ Henryk Żak – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sorbinie 

17/ Zofia Nowak – Walachnia – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

      Społecznej w Bliżynie 

18/ Katarzyna Skarus – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie 

19/ Zbigniew Biber – Tygodnik Skarżyski 

20/ Jacenty Kita –Redaktor Naczelny Samorządowego Informatora Gminy Bliżyn 

21/ Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności  

22/ Radni zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXV sesji Rady. 

3. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

    a/ przekazania projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

         ścieków na terenie Gminy Bliżyn, 

    b/  wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 

         2018-2035, 

    c/  wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 

4. Podsumowanie działalności Wójta i Rady Gminy za okres kadencji 

      2014-2018: 

     a/ wystąpienie Wójta Gminy, 

     b/ wystąpienie Przewodniczącego Rady, 

     c/ dyskusja, 
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     d/ wręczenie podziękowań. 

5. Wystąpienia zaproszonych gości. 

6.  Informacje, komunikaty i oświadczenia. 

7.  Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Ad. 1 

Trzydziestą szóstą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził 

Tadeusz Łyjak – Przewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  

Po przywitaniu wszystkich obecnych Przewodniczący Rady poinformował 

zebranych, że w obradach sesji uczestniczy 15 radnych na ustawowy skład Rady 

15 radnych, w związku z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt porządku obrad sesji, do 

którego zgłosił wniosek o rozpatrzenie punktu 3 – Wystąpienia zaproszonych 

gości po punkcie 5.  

Wniosek ten został jednogłośnie /15 głosów za/ przyjęty przez radnych. 

Innych wniosków nie zgłoszono. 

Radni jednogłośnie /15 głosów za/ przyjęli porządek obrad sesji wraz z przyjętym 

wnioskiem. 

Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołu z XXXV sesji Rady 

Przewodniczący wniósł o jego przyjęcie. 

Radni jednogłośnie /15 głosów za/ przyjęli protokół z obrad XXXV sesji Rady, 

która odbyła się w dniu 26 października 2018r.  

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia i podjęcia uchwał Przewodniczący Rady 

zgłosił wniosek o nie odczytywanie uzasadnień i załączników do projektów 

uchwał. 

Za odstąpieniem od odczytywania uzasadnień i załączników do projektów uchwał 

radni opowiedzieli się jednogłośnie /15 głosów za/. 

Ad. 3 

a/ 

Projekt uchwały w sprawie przekazania projektu regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Bliżyn odczytała Barbara Stachera 

– Sekretarz Gminy. W trakcie odczytywania projektu uchwały Pani Sekretarz 

poprosiła o sprostowanie błędnego zapisu w § 3 a mianowicie zapis „Rady Gminy 

w Bliżynie” należy poprawić na „Rady Gminy Bliżyn”. Radni nie wnieśli 

sprzeciwu do powyższego sprostowania błędu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że do Rady Gminy w dniu 29 października 

2018r. wpłynęło od Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej  

w Warszawie zawiadomienie o wszczęciu postępowania i wezwanie do usunięcia 

braków i błędów w przesłanym do zaopiniowania projekcie regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Bliżyn. 

Poinformował dalej, że w dniu dzisiejszym przed sesją odbyło się wspólne 
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posiedzenie wszystkich Komisji Rady, na którym temat ten został omówiony. 

Przedstawiony ponownie projekt regulaminu uwzględnia wskazane błędy i braki. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Radni jednogłośnie /15 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XXXVI/276/2018  

w sprawie przekazania projektu regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Bliżyn. 

b/ 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy na lata 2018-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy.  

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu dzisiejszym przed sesją odbyło 

się wspólne posiedzenie wszystkich Komisji Rady, które pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Radni podjęli Uchwałę Nr XXXVI/277/2018 w sprawie wprowadzenia zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2018-2035 wynikiem 

głosowania: 13 głosów za, 2 wstrzymujące się. 

c/ 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2018 rok 

odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. Omówiła również autopoprawkę 

wniesioną przez Wójta do załącznika Nr 2 projektu uchwały. W przedsięwzięciu 

„Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Wojtyniowie” w łącznych nakładach 

finansowych błędnie wpisano kwotę „3.279.496,30”, prawidłowa kwota to 

„3.401.583,00”. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu dzisiejszym przed sesją odbyło 

się wspólne posiedzenie wszystkich Komisji Rady, które pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały.  

Dyskusja 

Halina Fidor nawiązała do zaproponowanych zmian w budżecie polegających na 

przeniesieniu środków z budowy chodników w Sorbinie i Odrowążku. Radna 

ubolewa nad tym, że nie udało się rozpocząć budowy chodnika w Sorbinie.  

W związku z tym zapytała, czy planuje się zabezpieczyć środki na budowę 

chodnika w Sorbinie w przyszłym roku. 

Janusz Okła dołączył się do powyższej wypowiedzi pytając o budowę chodnika 

w Odrowążku. 

Anna Leżańska wyjaśniła, że środki na budowę chodnika w Sorbinie były 

zabezpieczone w budżecie powiatu i gminy. Jednakże ceny inwestycji tak poszły 

w górę, że za 200m chodnika firmy życzyły sobie około 400tys.zł. W Sorbinie  

w grę weszło poszerzenie jezdni dlatego ceny te są tak wysokie. Mając na uwadze 

końcówkę roku nie jest możliwe przeprowadzenie procedury przetargowej, 

wykonanie zadania i rozliczenie dotacji ale do zadania tego chciałaby powrócić 

i wprowadzić środki na ten cel. Odnosząc się natomiast do budowy chodnika  

w Odrowążku widzi zasadność uregulowań prawnych działek ze względu na to, 
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że stanowią one własność osób prywatnych. Dlatego budowa chodnika ma sens 

jednym ciągiem a nie z przerwami, gdzie nie ma uregulowanych stanów 

prawnych działek. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zmianę wniesioną przez Wójta: 

W załączniku Nr 2 do projektu uchwały – Limity wydatków na wieloletnie 

przedsięwzięcia planowane do poniesienia w 2018 roku w lp. 5, dział 900, 

rozdział 90001, nazwa przedsięwzięcia „Rozbudowa oczyszczalni ścieków  

w Wojtyniowie /2014-2020/ w kolumnie 5 Łączne nakłady finansowe dwukrotnie 

występującą kwotę „3.279.496,30” zastępuje się kwotą „3.401.583,00”, co 

skutkuje w podliczeniach ogółem w wydatkach majątkowych. 

Za przyjęciem powyższej zmiany radni opowiedzieli się jednogłośnie /15 głosów 

za/. 

Radni podjęli Uchwałę Nr XXXVI/278/2018 w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie gminy na 2018 rok łącznie z przyjętą zmianą wynikiem głosowania: 

13 głosów za, 2 przeciwko. 

Ad. 4 

Przystępując do podsumowania działalności Wójta w okresie kadencji 2014-2018 

głos zabrał Mariusz Walachnia – Wójt Gminy. Podsumowując 4 lata  

a właściwie 10 lat odkąd pełni funkcję Wójta stwierdził, że możemy sobie 

wszyscy za te lata podziękować. Podziękować za to, co udało się zrobić a ocena 

powinna być wysoka. Nawiązując do ulotki wyborczej sprzed 10 lat nie udało się 

wykonać tak naprawdę tylko trzech inwestycji: budowy sali gimnastycznej  

w Odrowążku, budowy hali sportowej pełnowymiarowej w Bliżynie oraz budowy 

chodników w Sorbinie i w Odrowążku. Poza tym wszystko zostało zrobione: 

oczyszczalnia, kanalizacja, zalew, boiska sportowe, orliki, place zabaw.  

W ostatniej kadencji najważniejszym zadaniem była termomodernizacja 

obiektów gminnych. Podziękował radnym, sołtysom za współpracę, za 

zaangażowanie na rzecz lokalnej społeczności. Dzięki nim cała gmina pięknieje. 

Podziękował za współpracę Pani Poseł, Powiatowi, Annie Leżańskiej za wspólne 

inwestycje na terenie naszej gminy takie jak budowa drogi do Rędocina, budowa 

mostu w Mroczkowie, na ul.Staszica i ul.Langiewicza. Wójt podziękował Pani 

Sekretarz, Pani Skarbnik, pracownikom Urzędu za zaangażowanie przy realizacji 

zadań, za obsługę mieszkańców na dobrym poziomie. Podziękował również za 

dobrą współpracę dyrektorom szkół i dyrektorom pozostałych jednostek 

organizacyjnych gminy. 

Następnie sprawozdanie z działalności Rady Gminy w kadencji 2014-2018 

przedstawił Tadeusz Łyjak – Przewodniczący Rady /sprawozdanie  

w załączeniu/. Rada obradowała na 36 sesjach. Podjęła w tym czasie 278 uchwał. 

Radni pracowali w 4 komisjach stałych. Kadencja 2014-2018 upłynęła w bardzo 

dobrej atmosferze i współpracy. Był to okres intensywnej i efektywnej pracy, 

która była możliwa dzięki zaangażowaniu i zrozumieniu oraz właściwemu 

klimatowi jaki tworzyli radni. Podziękował wszystkim za współpracę.  

Do podziękowań dołączył się Jacek Krzepkowski – Wiceprzewodniczący Rady. 
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Następnie podziękowania w imieniu własnym i komisji złożyli Przewodniczący 

Komisji: 

1/ Tomasz Pela – Komisji ds. Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska. Dodał, że może nie wszystko udało się zrealizować w tej kadencji 

ale jako komisja starali się dbać o całą gminę. Zwrócił uwagę na konieczność 

remontowania dróg asfaltowych w nowej kadencji jak również dalszą budowę 

kanalizacji. 

2/ Aleksandra Milanowska – Komisji Budżetowo-Finansowej, Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Gminy. Podkreśliła ważność zadań wykonywanych 

w sołectwach. Dzieje się to też dzięki wielkiemu zaangażowaniu sołtysów. 

3/ Halina Fidor – Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych. 

Stwierdziła, że udało się wiele wypracować pod kątem oświaty. Wykonywana 

jest termomodernizacja obiektów szkolnych, budynku strażnicy i Urzędu Gminy. 

4/ Wiesław Gregiel – Komisji Rewizyjnej. Podkreślił, że do wykonania w jego 

okręgu wyborczym pozostaje rozbudowa oczyszczalni ścieków i budowa drogi 

między Wojtyniowem a Jastrzębią. 

Monika Sokołowska skierowała podziękowania do osób zaangażowanych  

w prężnie pracującej instytucji jaką jest PKPS, któremu prezesuje. Z pomocy 

skorzystało około 1200 osób, wydano 550 ton żywności w postaci warzyw  

i owoców oraz kilkadziesiąt ton żywności spożywczej. Dalej chciałaby tą 

działalność prowadzić i pomagać potrzebującym.  

W dalszej części obrad Przewodniczący Rady, Wiceprzewodniczący oraz Wójt 

wręczyli podziękowania nie tylko radnym ale również sołtysom, pracownikom 

Urzędu, dyrektorom jednostek gminnych, Poseł Marzenie Okle-Drewnowicz, 

radnej powiatowej Annie Leżańskiej, mediom. 

Jacek Krzepkowski podziękował Pani Genowefie Supernat – Sołtys nowego 

sołectwa, Danieli Domagale – sołtys sołectwa Płaczków i Annie Leżańskiej za 

współpracę na rzecz społeczności lokalnej sołectwa Płaczków. 

Ad. 5 

Marzena Okła-Drewnowicz podkreśliła, że gmina Bliżyn jest naprawdę 

wyjątkowa. Spotyka tu ludzi o dużej kulturze osobistej co przekłada się na kulturę 

polityczną i za to chce szczególnie podziękować. Dzięki temu osiąga się 

porozumienie i wiele można zrobić nie tylko pod względem inwestycyjnym ale 

także społecznym. Przykładem jest utworzenie Gminnej Rady Seniorów, której 

przewodniczy Janina Kołek i Wacław Pejas. Seniorzy potrzebują wsparcia i w tej 

sprawie zostanie złożony projekt ustawy, który dawałby możliwość wsparcia 

takiej działalności. Także Pani Poseł złożyła interpelację w sprawie Wołowa aby  

koncesje wydawane były jednocześnie z decyzjami rekultywacyjnymi terenu, co 

spotkało się z przychylnością Ministra Środowiska. Podkreśliła, że w tej gminie 

nie ma sporów i tylko wtedy gmina może się rozwijać. Panu Przewodniczącemu 

gratuluje wielkiej kultury prowadzenia Rady a Panu Wójtowi dalszej owocnej 

pracy. 
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Anna Leżańska nawiązała do historii sprzed 20 lat, kiedy zaczynała pracę jako 

sołtys Bliżyna. Nie było wtedy stowarzyszeń, zespołów ludowych, prężniej 

działała tylko jedna straż w Bliżynie ale powoli rozpoczynała się praca nad 

wielkimi inwestycjami i nad rozwojem tej gminy. Rozpoczął ją śp. Wójt Tomasz 

Rokita a obecny Wójt ją kontynuował. Podziękowała Pani Sekretarz za wszelką 

pomoc, Pani Alinie Wójcik za analizę budżetu, sołtysom za aktywność społeczną. 

Będąc Przewodniczącą tej Rady kierowała się zawsze słowami: „zgoda z małej 

rzeczy wielkie zrobiła a niezgoda i te wielkie obaliła”. 

Ponadto podziękowania dla Rady i Wójta złożyli: 

1/ Mirosław Owczarek w imieniu dyrektorów szkół, 

2/ Zofia Nowak-Walachnia – Kierownik GOPS  

3/ Katarzyna Skarus – Dyrektor GOK, 

4/ Wiesław Kwapisz i Daniela Domagała w imieniu sołtysów. 

Ad. 6 

Informacje, komunikaty oświadczenia: brak. 

Ad. 7 

Obrady sesji trwały od godz.1303 do godz.1503. 

Trzydziestą szóstą, ostatnią w kadencji 2014-2018 sesję Rady Gminy Bliżyn 

zamknął Tadeusz Łyjak – Przewodniczący Rady dziękując wszystkim za udział. 
 

Protokólant 

 

Anna Kowalik 


